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استان فارساستان فارس
همزمان با سفر مدیرکل راه و شهرسازی 

لارستان به شهرستان مهر و لامرد 
صورت گرفت؛

کلنگ زنی بهسازی 
محور وراوی - نرمان

 

 
 

به گزارش دریافتی روزنامه طلوع از روابط عمومی اداره کل 
پروژه ها  از  بازدید  زنی،  کلنگ  لارستان،  شهرسازی  و  راه 
و  راه  مدیرکل  برنامه های  اهم  از  تخصصی  نشست های  و 
شهرسازی لارستان در سفر یک روزه به شهرستان های مهر 

و لامرد بود.
محور  زنی  کلنگ  آیین  سفر  این  ابتدای   در 
مردم  نماینده  موسوی  دکتر  حضور  با  نرمان   - وراوی 
شهرستان های لامرد و مهر در مجلس شورای اسلامی، شبانی 
مدیرکل راه و شهرسازی لارستان، موسوی فرماندار شهرستان 
مهر، حجت الاسلام والمسلمین بحرینی امام جمعه بخش وراوی، 
شهرستان  سپاه  فرمانده  وراوی،  بخشدار  کل،  اداره  معاونین 

روسای ادارات شهرستانی و جمعی از معتمدین برگزار شد.
بهسازی محور  با  داشت:  اظهار  مراسم  این  شبانی در حاشیه 
مرکز  به  وراوی  بخش  ایمن تر  اتصال  بر  علاوه  مذکور 
در  تسهیل  همچنین  و  تصادفات  کاهش  موجب  شهرستان 
ترافیک عبوری حاصل از صنایع مستقر در جنب این محور 
و  بنزین  پالایشگاه  مهر،  شهرستان  صنعتی  شهرک  قبیل  از 

پالایشگاه پارسیان سپهر خواهد شد.
با مشخصات راه روستایی  این محور  اینکه:  به  اشاره  با  وی 
بوده که پس از اجرای این بهسازی مشخصات فنی و نوع راه 
ارتقا خواهد یافت، افزود: این محور به طول ۳/۳ کیلومتر با 
اعتباری بالغ بر ۸۳ میلیارد ریال عملیات اجرایی آن با حضور 

پیمانکار مستقر در این پروژه شروع خواهد شد.
در ادامه سفر شبانی به شهرستان مهر، نشستی در بخشداری 
استحفاظی  اراضی شهرهای حوزه  پیرامون مشکلات  وراوی 

برگزار شد.
در سفر مدیرعامل شرکت 

شهرک های صنعتی فارس به شهرستان های 
داراب و زرین دشت  اعلام شد؛

راه اندازی نواحی جدید صنعتی در 
شهرستان های داراب و زرین دشت 
در دستور کار شرکت شهرک های 

صنعتی فارس
به  فارس  صنعتی  شهرک های  شرکت  مدیرعامل  سفر  در 
بهره برداری  بر  علاوه  زرین دشت   و  داراب  شهرستان های 
داراب،  صنعتی  شهرک  در  میوه  سبد  تولید  واحد  یک  از 
درخصوص مسائل و مشکلات طرح توسعه شهرک صنعتی 
داراب و نیز ایجاد نواحی صنعتی جدید در این دو شهرستان 

بحث و تبادل و تصمیم گیری شد.
به گزارش دریافتی روزنامه طلوع از روابط عمومی شرکت 
بررسی  جلسه  در  فتوحی  احد  فارس  صنعتی  شهرک های 
مشکلات شهرک صنعتی داراب از آمادگی این شرکت برای 
ایجاد نواحی صنعتی در بخش های فسارود، رستاق و فورگ 

خبر داد.
وی با اشاره به پیگیری های نماینده مردم شهرستان های داراب 
و زرین دشت برای ایجاد نواحی صنعتی جدید در شهرستان 
داراب گفت: در این زمینه در دو سال گذشته پیگیری هایی 
انجام و برخی نقاط نیز مشخص شده که برای به نتیجه رسیدن 
کار نیازمند تعامل و همکاری دستگاه های اجرایی شهرستان 

و نیز استان هستیم.
فتوحی افزود: انتظار ما از دستگاه های اجرایی این است که 
استعلامات  به  تعامل و همکاری  نهایت  با  در اسرع وقت و 
پاسخ مناسب دهند تا روند ایجاد نواحی صنعتی به نحو مطلوبی 

انجام شود.
وی در ادامه با بیان اینکه لزوم  طرح توسعه شهرک صنعتی 
شهرک  زون های  از  برخی  تکمیل  به  توجه  با  نیز  داراب 
نیز  فعلی، ضروری است گفت: مراحل طرح توسعه  صنعتی 
پیش  کندی  با  اما  است  انجام  حال  در  گذشته  سال  دریک 
می رود لذا ضروریست دستگاه های مرتبط هرچه سریعتر این 

موضوع را تعیین تکلیف کنند.
با  ادامه  در  فارس  صنعتی  شهرک های  شرکت  مدیرعامل 
قدردانی از پیگیری های نماینده مردم شهرستان های داراب و 
زرین دشت جهت تشکیل این جلسه و نیز حمایت از طرح های 
توسعه ای در شهرک های صنعتی داراب و زرین دشت گفت: 
با توجه به ریاست دکتر عسکری برکمسیون کشاورزی و 
منابع طبیعی مجلس باید از این ظرفیت جهت اجرای طرح های 

توسعه ای نهایت استفاده را انجام داد.
قرارداد   76 تاکنون  اینکه  به  اشاره  با  ادامه  در  فتوحی 
سرمایه گذاران  با  داراب  صنعتی  شهرک  در  سرمایه گذاری 

در  قراردادها  این  از  نیمی  از  بیش  گفت:  است  شده  منعقد 
دو سال اخیر انجام شده که بیانگر حرکت پرشتاب داراب به 

سمت توسعه صنعتی است.
در این جلسه نماینده مردم شهرستان های داراب و زرین دشت 
در مجلس شورای اسلامی و رئیس کمسیون کشاورزی مجلس 
صنعتی  شهرک  توسعه  طرح  اجرای  لزوم  بر  تأکید  با  نیز 
داراب و ایجاد سه ناحیه صنعتی جدید در بخش های شهرستان 
برای  شهرستان  اجرایی  دستگاه های  ویژه  اهتمام  بر  داراب 
تحقق این موارد تأکید کرد و گفت: دستگاه های اجرایی باید 
در کمترین زمان نسبت به ارائه پاسخ های استعلام اقدام کنند 

و در این زمینه کوتاهی از هیچ دستگاهی پذیرفته نیست.

ارسنجان
مدیر جهاد کشاورزی شهرستان ارسنجان 

خبر داد؛
پیش بینی خسارت مگس 
مدیترانه ای در باغ های انار 

ارسنجان
آفت  مشاهده  از  ارسنجان  شهرستان  کشاورزی  جهاد  مدیر 
این  انار  باغ های  در  خسارت  احتمال  و  مدیترانه ای  مگس 
شهرستان خبر داد و گفت: این آفت به دلیل تعداد نسل بسیار 
انار  بالا و همه چیزخواری می تواند تا ۹۰ درصد به محصول 

خسارت وارد کند.
به گزارش دریافتی روزنامه طلوع از روابط عمومی مدیریت 
جهاد کشاورزی شهرستان ارسنجان، سید ناصر حسینی با بیان 
سه  سطح  در  تله  نصب  و  پیش آگاهی  پروژه  امسال  اینکه 
کرد:  ابراز  است  شده  انجام  ارسنجان  انار  باغ های  از  هکتار 
در برخی از این تله ها، مگس مدیترانه ای مشاهده شده است 
که لزوم پایش و مبارزه با این آفت را در باغ های انار نشان 

می دهد.
وی اظهار کرد: این آفت بیشتر به محصولات شیرین مانند 
هلو، زردآلو، گلابی، سیب، گوجه، آلو، توت، انجیر، خرمالو، 
انار و مرکبات حمله می کند و علایم خسارت به صورت تغییر 
رنگ در محل تخم ریزی مگس بر روی میوه، پوسیدگی میوه 

در اثر تغذیه لارو آفت و ریزش شدید میوه ظاهر می شود.
مایع  حاوی  کننده  جلب  تله های  نصب  کرد:  تأکید  او 
بیست  تا  پانزده  تعداد  به  فرمونی  یا  سراتینکس  سراتراپ، 
عدد در هکتار برای شکار انبوه تأثیر بسزایی در جلوگیری از 

خسارت آفت مگس مدیترانه ای دارد.

کازرون
مدیر جهاد کشاورزی شهرستان کازرون 

خبر داد؛
آغاز برداشت مورینگا از دومین 

مزرعه بزرگ ایران
برداشت  آغاز  از  کازرون  شهرستان  کشاورزی  جهاد  مدیر 

گیاه دارویی مورینگا در این شهرستان خبر داد.
به گزارش دریافتی روزنامه طلوع از روابط عمومی معاونت 
سازمان و مدیریت جهاد کشاورزی شهرستان کازرون، حمید 
پاییز  این مزرعه در سطح ۹ هکتار در  اظهار کرد:  رشیدی 
سال ۹۹ در منطقه حسین آباد سرمشهد از توابع بخش جره و 

بالاده شهرستان کازرون کشت شده است.
هر  از  برداشت  دوره  هر  در  می شود  بینی  بیش  افزود:  وی 
هکتار هفت تن برگ مورینگا برداشت و جهت فرآوری به 

بازارهای داخل و خارج عرضه شود.
نواحی  در  گیاه  این  مقاومت  به  اشاره  با  مسئول  مقام  این 
با  خشک و نیمه خشک در برابر شرایط کم آبی و سازگار 
اقلیم منطقه، تصریح کرد: مورینگا، معروف به درخت معجزه 
دارای بسیاری از خواص تغذیه ای و دارویی است و یکی از 

کارآمدترین و تأثیرگذارترین گیاهان دارویی است.

استان بوشهراستان بوشهر
مدیرکل بیمه سلامت استان بوشهر:

طرح پزشک خانواده از مهر 
در بوشهر آغاز می شود

پزشک  برنامه  گفت:  بوشهر  استان  سلامت  بیمه  مدیرکل 
خانواده و نظام ارجاع جهت بیمه شدگان صندوق بیمه سلامت 

همگانی  از مهر در این استان آغاز می شود.
طرح  کرد:   اظهار  ایسنا  با  گفت وگو  در  رمضانی  پرویز 
پزشک خانواده در صندوق بیمه سلامت همگانی استان آغاز 
شده و بیمه شدگان صندوق بیمه سلامت همگانی  شهرهای با 
جمعیت بالای ۲۰ هزار نفر تحت پوشش این طرح قرار دارند.
خانواده،  پزشک  طرح  آغاز  از  پیش  تا  داد:  ادامه  وی 
دریافت  برای  همگانی  سلامت  بیمه  صندوق  بیمه شدگان 
خدمات مورد نیاز، تنها به مراکز دولتی و دانشگاهی مراجعه 

این  خانواده،  پزشک  طرح  شدن   اجرایی  با  که  می کردند 
بیمه شدگان با ارجاع توسط پزشک خانواده می توانند با هزینه 

کمتر از خدمات بخش غیردولتی نیز بهره مند شوند.
طرح  کرد:  خاطرنشان  بوشهر  استان  سلامت  بیمه  مدیرکل 
پزشک خانواده موجب تشخیص زودرس، درمان و پیشگیری 
هر  برای  می شود.  خون  پرفشاری  و  دیابت  بیماری  دو  از 
خانواده  پزشک  بعنوان  عمومی  پزشک  بیمه شدگان  از  یک 
تعیین شده و بیماران به تشخیص پزشک خانواده، به پزشکان 

متخصص و فوق تخصص ارجاع می شوند.
ارجاع  نظام  و  خانواده  پزشک  برنامه  شد:  یادآور  رمضانی 
قبل تر برای بیمه شدگان صندوق روستایی و شهری زیر ۲۰ 
بیمه شدگان  برای  اکنون  بود و  اجرا شده  نفر جمعیت  هزار 
هزار   ۲۰ بالای  شهر  پنج  در  همگانی  بیمه سلامت  صندوق 
نفر جمعیت استان شامل بوشهر، برازجان، گناوه، خورموج و 

کنگان اجرا می شود.
سخنگوی شورای شهر بندر بوشهر:

عوارض ساخت و ساز در بندر 
بوشهر کاهش می یابد

کاهش  لایحه  گفت:  بوشهر  بندر  شهر  شورای  سخنگوی 
شورا  تصویب  به  آینده  هفته  در  ساز  و  ساخت  عوارض 

می رسد.
این  مخاطبان  از  تعدادی  فارس،  خبرگزاری  گزارش  به 
خبرگزاری با ثبت سوژه ای با عنوان »ساکنان بوشهر خواهان 
من،  فارس  سامانه  در  شهرداری«  تعرفه های  افزایش  لغو 

خواستار پیگیری موضوع شدند.
ایمان زندی نیا در این خصوص در گفتگو با خبرنگار فارس 
 ۱۴۰۰ سال  ساز  و  ساخت  عوارض  افزایش  داشت:  اظهار 
دغدغه های   از  یکی  به  جامعه  اقتصادی  شرایط  به  توجه  با 

شهروندان و اعضای شورا تبدیل شده است.
مهلت  اتمام  توجه  با  گفت:  بوشهر  شهر  شورای  سخنگوی 
جایزه خوش حسابی در پایان شهریورماه مقرر شد شهرداری 
لایحه جایزه خوش حسابی به مناسبت هفته دفاع مقدس به 
شورا ارسال کند و در هفته آینده این لایحه به تصویب شورا 
می رسد.وی اضافه کرد: مقرر شد لایحه جایزه خوش حسابی 
درصد   ۴۰ تا   ۳۰   ،۹۹ سال  به  نسبت  که  باشد  گونه ای  به 

افزایش عوارض ساخت و ساز داشته باشیم.

 

استان هرمزگاناستان هرمزگان

بندرعباس

رئیس سازمان مدیریت حمل و نقل بار و مسافر 
شهرداری بندرعباس خبر داد؛

ورود اولین تاکسی های هیبریدی 
به ناوگان تاکسیرانی بندرعباس

 
بار و مسافر شهرداری  نقل  رئیس سازمان مدیریت حمل و 
ناوگان  به  هیبریدی  تاکسی های  اولین  ورود  از  بندرعباس 

تاکسیرانی این شهر خبر داد.
به گزارش ایسنا، حسین اخلاقی از ورود اولین تاکسی های 
با  گفت:  و  داد  خبر  تاکسیرانی  ناوگان  به  هیبریدی 
پیگیری های مکرر استاندار و سازمان مدیریت حمل و نقل 
بار و مسافر، در آینده نزدیک ۲۰ دستگاه تاکسی هیبریدی 
تاکسیرانی  ناوگان  به  هایس  و  سوناتا  فلوئنس،  رنو  شامل 

بندرعباس اضافه خواهد شد.
بار و مسافر شهرداری  نقل  رئیس سازمان مدیریت حمل و 
این  شده  مقرر  کرد:  اظهار  خصوص  این  در  بندرعباس 

تاکسی ها در خط ویژه فرودگاه شروع به فعالیت کنند.
این مقام مسئول در ادامه با اشاره به خدمات رسانی مطلوب تر 
به شهروندان  تصریح کرد: بدون شک ورود این گروه از 
خودروها به سیستم ناوگان حمل و نقل عمومی نقش بسزایی 

در کاهش مصرف سوخت و کاهش آلایندگی ها دارد.
از یک  این خودروها  این خصوص اضافه کرد:  اخلاقی در 
موتور احتراق داخلی بنزینی در کنار یک موتور الکتریکی 
برخوردار هستند و خودرو قادر است در هر زمان از عملکرد 
یکی از موتورها یا ترکیبی از فعالیت هردو موتور بهره مند 
شود. این خودرو در شرایط ترافیک شهری و کندی حرکت 
از  همواره  ساعت  در  کیلومتر   ۶۰ تا   ۴۰ تا سرعت  خودرو 
موتور برقی کاملًا بی صدا و بدون آلایندگی استفاده می کند 
که این موضوع مصرف بنزین را تا ۵.۵ لیتر در ۱۰۰ کیلومتر 
می رساند که مزیتی ملموس در کاهش مصرف سوخت است. 
موتور این خودرو در سرعت بالای ۴۵ کیلومتر در ساعت 
موتور بنزینی فعال شده و اقدام به شارژ باتری خودرو می کند.
بار و مسافر شهرداری  نقل  رئیس سازمان مدیریت حمل و 
بندرعباس در پایان یادآور شد: امید است با تدابیر و حمایت 
شورای اسلامی شهر بندرعباس و شهردار بتوانیم برای بهبود 
به  مطلوب تری  اقدامات  درون شهری  تاکسی های  وضعیت 

شهروندان ارائه کنیم.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان خبر داد؛

افتتاح مرکز خدمات جامع سلامت 
روستایی چاه ماخور و خانه 

بهداشت جیحون
با حضور نماینده مردم استان در مجلس، رئیس دانشگاه علوم 
پزشکی هرمزگان، مرکز خدمات جامع سلامت روستایی چاه 
ماخور و خانه بهداشت جیحون از توابع دهستان کهورستان 

افتتاح و به بهره برداری رسید.
مرکز  پروژه  کرد:  اظهار  فرشیدی  حسین  ایلنا،  گزارش  به 
خدمات جامع سلامت چاه ماخور با یک واحد زیست پزشک 
و ماما در زمینی به مساحت 2500 مترمربع و 625 مترمربع 
زیربنا، با اعتباری بالغ بر 13 میلیارد ریال توسط خیر حوزه 
سلامت عبدالله سلحشور، از سال 1398 آغاز و در سال جاری 

تکمیل و به بهره برداری رسید.
وی افزود: این مرکز درمانی 6 خانه بهداشت و جمعیتی بالغ 

بر 3 هزار و 698 نفر را تحت پوشش دارد.
خانه  کرد:  عنوان  هرمزگان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
به  زمینی  در  کهورستان  دهستان  توابع  از  جیحون  بهداشت 
مساحت 900 مترمربع با زیربنای یکصد مترمربع و با اعتباری 
خیر  محل کمک  از  ریال  میلیون   500 و  میلیارد   2 بر  بالغ 

حوزه سلامت افتتاح شد.
وی تصریح کرد: این خانه بهداشت به 805 نفر در روستای 
ارائه خواهد  بهداشتی و درمانی  جیحون، خدمات سطح یک 

کرد.
فرشیدی خاطرنشان کرد: دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان در 
تأمین نیرو و تکمیل تجهیزات مرکز خدمات جامع سلامت 
چاه ماخور و خانه بهداشت جیحون اقدامات لازم را انجام داده 

و مردم منطقه از خدمات سلامت بهره مند خواهند شد.
در این افتتاحیه معاون بهداشتی دانشگاه، فرماندار بندر خمیر، 
بندر  درمان  و  بهداشت  شبکه  مدیر  سلامت،  خیر  سلحشور 

خمیر و جمعی از اهالی منطقه حضور داشتند.

استان خوزستاناستان خوزستان
 

اهواز

هشدار درباره ادامه مشکلات 
و بی کیفیتی آب روستایی اهواز 

 
 

 
 

رئیس بهداشت غرب اهواز با بیان اینکه به رغم پیگیری های 
قضایی در سال گذشته کیفیت آب در بخش روستایی تغییر 
نکرده است، گفت: عدم دسترسی به آب سالم و کافی سبب 
بروز انواع بیماری انگلی و مهمی مانند و با و هپاتیت می شود 

و کادر درمان توان مقابله با یک اپیدمی دیگر را ندارند.
به گزارش ایلنا، مهران احمدی بلوطکی درباره ادامه مشکلات 
اظهار  اهواز  در  روستایی  خصوص  به  شرب  آب  بخش  در 
با  و  مانند  مهمی  بیماری های  بروز  دلایل  از  یکی  کرد: 
روده ای،  انگلی  بیماری های  انواع  اسهال ها،  انواع  هپاتیت، 
آب  به  دسترسی  عدم  از  ناشی  می تواند  آن  نظایر  و  حصبه 

سالم و کافی باشد. 
وی افزود: کارشناسان بهداشتی به صورت مستمر، امر نظارت 
و  کار  دستور  در  را  روستایی  و  شهری  آبرسانی  شبکه  بر 
قرار داده و وضعیت میکروبی و شیمیایی  فعالیت های خود 
آب در شبکه توزیع را رصد می کنند و به همین منظور بالغ بر 
یک هزار و ۸۰۰ نمونه میکروبی از شبکه توزیع آب شهری و 

روستایی تهیه و مورد آزمایش قرار گرفته است.
رئیس مرکز بهداشت غرب اهواز دسترسی مردم به آب سالم 
و بهداشتی را از ضروریات دانست و خواستار تلاش مسئولان 
در  ویژه  به  شهروندان  برای  بهداشتی  آب  تأمین  جهت  در 

حوزه روستایی شد.
میکروبی  نمونه  از ۶۰۰  بیش  آنالیز  متأسفانه  داد:  ادامه  وی 
در پنج ماهه اول سال جاری در بخش روستایی نشان می دهد 
مشکلاتی در شبکه توزیع آب روستایی وجود داشته که به رغم 
تشکیل  و  گذشته  سال  در  فراوان  پیگیری های  و  مکاتبات 
پرونده حقوقی و ورود مراجع قضایی در این خصوص تغییر 

چندانی نداشته و نیاز به انجام اقدامات اصلاحی ویژه دارد.
از  نگرانی  ابراز  ضمن  اهواز  غرب  بهداشت  مرکز  رئیس 
آب  مشکلات  رفع  و  بررسی  خواستار  موجود  وضعیت 

روستایی شد.
شبکه  در  صفر  کلر  مانند  مشکلاتی  به  بلوطکی  احمدی 
شکستگی های  تصفیه خانه ها،  در  پرکلرین  کمبود  توزیعی، 
پس  که  روستاها  برخی  در  توزیع  شبکه  در  آبرسانی  لوله 
در  مکرر  قطعی  و  فشار  افت  نشده اند،  مرتفع  ماه  از چندین 
روستاهای مسیر تصفیه نیشکر، الباجی، دب حردان و سطامیه، 
کدورت بالاتر از حد استاندارد در اکثر روستاها، فرسودگی 

و قدیمی بودن تأسیسات و خطوط آبرسانی اشاره کرد. 
وی حفظ کلر باقیمانده در رنج مناسب در شبکه آب توزیعی 
عدم  تأسیسات،  در  کلر  نبود  و  دانست  ضروریات  از  را 
را  آب  در  باقیمانده  کلر  بودن  پایدار  عدم  و  آب  کلرزنی 

امری خطرناک برای سلامتی مصرف کنندگان عنوان کرد.
با  بیان کرد: مبارزه و مقابله  بیماری کرونا  به  اشاره  با  وی 
بحران بیماری کرونا طی ۲ سال اخیر حوزه بهداشت و درمان 
با یک  را بسیار خسته و فرسوده کرده است و توان مقابله 

اپیدمی دیگر مانند  التور را ندارد.
وی در پایان به صراحت اعلام کرد: متولی تأمین آب سالم 
و بهداشتی برای مردم شرکت آب و فاضلاب شهرستان بوده 
و لازم است در این زمینه توجه بیشتری از سوی متولی امر 
صورت پذیرد و با برنامه ریزی های کوتاه مدت، میان مدت 
و بلند مدت نسبت به رفع مشکلات شبکه آب روستایی اقدام 

لازم صورت بگیرد.
باغلمک

رئیس اداره راهداری باغملک خبر داد؛

توسعه آسفالت معابر در باغملک
به  باغملک  مسیر  گفت:  باغملک  راهداری  اداره  رئیس 
ابولعباس آسفالت شده است و بخش دیگر آن که از دانشگاه 

آزاد اسلامی تا پل فلزی بختکان توسعه یافت.
از  جوان  خبرنگاران  باشگاه  استان های  گروه  گزارش  به 
با  گفت:  باغملک  راهداری  اداره  رئیس  اسکندری  اهواز، 
انجام  خوبی  اقدامات  توانستیم  نماینده  مستمر  پیگیری های 
ابولعباس  به  باغملک  از مسیر  بخشی  دهیم، در همین زمینه 
آزاد  دانشگاه  از  که  آن  دیگر  بخش  و  است  شده  آسفالت 

اسلامی تا پل فلزی بختکان است.
او افزود: نیز در حال پیگیری و انجام کارهای مقدماتی آن 
هستیم و امیدواریم با رایزنی های نماینده محترم این پروژه به 

طور کامل به بهره برداری برسد.
روستای  بنیاب،  دره  روستای  مسیر  داشت:  بیان  اسکندری 
شمس آباد،  روستای علا، بن شوار، دولتاک، چحجم و دره 
زرد و دره گربه آسفالت می شود و پروژه های نیز به مناقصه 
رفته که انشاءالله به زودی با مشخص شدن پیمانکار شروع به 

کار خواهند کرد.

استان کهگیلویه و بویراحمداستان کهگیلویه و بویراحمد

مدیرکل میراث فرهنگی 
کهگیلویه و بویراحمد:

۱۰سرمایه گذار متقاضی اجرای 
طرح های گردشگری در کهگیلویه 

و بویراحمد شدند
 
 

 

 
صنایع دستی  و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  مدیرکل 
کهگیلویه و بویراحمد گفت: ۱۰ سرمایه گذار متقاضی اجرای 
بومگردی  و  زمینه های کشاورزی  در  طرح های گردشگری 

در مناطق عشایری این استان شده اند.
مجید صفایی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا در باشت افزود: 
پروژه  یک  و  کشاورزی  گردشگری  طرح   چهار  تاکنون 
کمپ مناطق عشایری کهگیلویه و بویراحمد مجوز دریافت 

کرده اند.
وی بیان کرد: همچنین برای متقاضیان سه طرح گردشگری 
پرونده  استان  عشایری  کمپ های  طرح   ۲ و  کشاورزی 
این  شرایط  بررسی  حال  در  کارشناسان  و  شده  تشکیل 

متقاضیان هستند.
صنایع دستی  و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  مدیرکل 
عنوان  به  استان  اینکه  به  اشاره  با  بویراحمد  و  کهگیلویه 
پایلوت کشور در زمینه گردشگری کشاورزی انتخاب شده 
تأکید کرد: توسعه این شاخه نوین اولویت حوزه گردشگری 

در سال جاری است.
کشاورزی،  مزارع  به  مجوز  اعطای  آماده  داشت:  ابراز  وی 
و گیاه  پرورش گل  محل  ها، گلخانه های  دامپروری  باغ ها، 
استان برای پذیرش گردشگران  و مراکز پرورش طیور در 

هستیم.
صفایی اظهار داشت: شالیزارهای برنج، مزارع پرورش ماهی، 
مزارع  ابریشم،  کرم  پرورش  مناطق  زعفران،  کشت  مزارع 
شترمرغ از جمله بخش های استان هستند که می تواند مقصدی 

برای گردشگران باشند.
می تواند  کشاورزی  گردشگری  رونق  کرد:  عنوان  وی 
افزایش  روستاها،  اقتصادی  توسعه  برای  گره گشا  راهکاری 
برای  قیمت  ارزان  و  نو  تجربه های  کسب  و  اهالی  درآمد 

علاقه مندان به ایرانگردی باشد.
مهاجرت روستاها  از  پیشگیری  برای  اینکه  به  اشاره  با  وی 
به شهرها چاره ای جز ایجاد فرصت های شغلی در این مناطق 
وجود ندارد تأکید کرد: برای بهره گیری بهتر از ظرفیت های 
طبیعی روستاها راه اندازی اقامتگاه های بومگردی در روستاها 

با پرداخت تسهیلات ارزان قیمت حمایت می شود.
افزون  کشاورزی  گردشگری  رونق  با  کرد:  تأکید  صفایی 
تولیدات  فروش  زمینه  جدید،  شغلی  فرصت های  ایجاد  بر 
گردشگران  مصرف  برای  یا  سوغاتی  عنوان  به  روستائیان 

فراهم می شود.

مدیرکل حفاظت محیط زیست کهگیلویه و بویراحمد گفت: پایش و دوربین گذاری مناطق حفاظت شده دنا و مطالعات ژنتیکی گونه پلنگ دنا 
انجام می شود.

به گزارش خبرنگار مهر، اسدالله هاشمی در جمع خبرنگاران افزود: در سال ۱۳۹۹ و بهار ۱۴۰۰ تصاویر پلنگ دنا به تصویر با همکاری یک گروه 
مستندساز در محدوده ۱۴ هزار هکتار از منطقه حفاظت شده دنا ضبط شد.

وی بیان داشت: وسعت منطقه حفاظت شده دنا ۲۵۵ هزار هکتار است و این تصاویر با دوربین های دستی و تله ای ضبط شده است.
هاشمی با بیان اینکه تصاویر زیادی از پلنگ های پارک ملی دنا ثبت شده است، گفت: بر اساس این تصاویر ضبط شده، برای ۱۸ قلاده پلنگ 

شناسنامه صادر شد.

مدیرکل حفاظت محیط زیست کهگیلویه و بویراحمد:

پایش و دوربین گذاری مناطق حفاظت شده دنا انجام می شود


